

ISSN1004-4663

CN51-1201/R

# CHINESE

## HEALTH SERVICE MANAGEMENT



2012.07

ISSN 1004-4663



07>

9 771004 466116

中国期刊全文数据库全文收录期刊  
中文科技期刊数据库收录期刊  
万方数据——数字化期刊群全文上网

万方数据

中国卫生事业管理

中文核心期刊

## CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

### VOL. 29 NO. 7, 2012 CONTENTS IN BRIEF

- Analyzing the reduction of public welfare in state-owned hospitals based on system dynamics in view of patients' perception ...  
..... Xiao Zeng-min, et al. (484)
- Innovation and improvement of Anhui local medical care reform under the perspective of social management .....  
..... Zhu Min, et al. (487)
- Surveying the requirement of implementing family doctor system in Shanghai ..... Xie Chun-yan, et al. (490)
- Researches on the ratio of doctors to nurses in home health care institutions for the elderly ..... Lv Yi-peng, et al. (493)
- The study on government investment in community health services under the background of National Essential Medicine Policy  
..... Wu Zuo, et al. (495)
- The discussion and experience of medical cooperation model between hospitals ..... Cai Ju-yu, et al. (496)
- Multi-source feedback assessment of resident physician's communication skillssurvey ..... Cui Miao, et al. (499)
- Study on including traditional Chinese medicine into Essential Medicine System; evidence from Shandong Province .....  
..... Xu Hou-li, et al. (502)
- Studying on China food safety supervision system in view of synergetics ..... Ye Jun, et al. (504)
- Studying on the equity of regional distribution of health operating expenses ..... Sun Jing-jie, et al. (507)
- Discussing the dilemma on special medical intervention right and its rational choices ..... Zhai Fang-ming. (509)
- Studying on the behavior of habitual offense against health law ..... Xu Yi-ming. (512)
- Developing the evaluation index system for designated new rural cooperative medical institutions with Delphi method .....  
..... Zhang Lu-yu, et al. (514)
- Analysis of influencing factors of fund raising cost in New Rural Cooperative Medical System ..... Tan Lin-lin, et al. (517)
- The empirical analysis of problems and countermeasures on operation of rural community medical institutions ... Li Wei (519)
- Research on influence of New Rural Cooperative Medical Scheme inpatient reimbursement plan on choosing medical institutions  
..... Huang Xiao, et al. (523)
- Studying on the status of clinical training on postgraduates for medical professional degree based on analysis of 15 cases of grade  
three hospitals in Tianjin and its countermeasures ..... Zu Ya-qiong, et al. (526)
- Reform of medical education should be adapted to national qualification requirements; on the basis of the study on health  
personnel's development plan and present situation of higher medical education of Sichuan province ... Yuan Hui, et al. (529)
- Studying on the operating mechanism for ideological and political education on medical collegestudents ..... Chen Zhe. (532)
- Optimizing the major curriculum of Health Information Management based on "Three Circles Theory" .....  
..... Fang Li-yi, et al. (535)
- Assessing life quality of patients with hypertension in rural regions in China ..... Dong Yun-qiu, et al. (538)
- The research of the working conditions of mental health teachers in primary and secondary school in Wuhu .....  
..... He Yuan-qing, et al. (542)
- Parents' awareness and behavior on children home accidents among pre-school children's families in Chengdu .....  
..... Tian Hong-mei, et al. (544)
- Thinking on improving the strategies to cope with the issue of population aging in China ..... Biao Wei, et al. (547)
- Study on health status and health's relative behaviors of rural left-behind children in Sichuan province .....  
..... Chen Zhen-ni, et al. (547)
- Reviewing the researches on evaluating the quality of networked health information at home and abroad .....  
..... Wei Meng-meng, et al. (551)
- Analyzing the dietary pattern of obese and overweight pupils aged from 8 to 12 years old in Jinan .....  
..... Zhang Ji-tian, et al. (554)
- Studying on the progress of training on public's knowledge of first aid in mainland of China ..... Zhang Yan, et al. (557)

# 中国卫生事业管理

CHINESE HEALTH SERVICE MANAGEMENT

月刊 1985 年创刊 第 29 卷 2012 年 7 月

主 管  
四川省卫生厅

主 办  
中国卫生事业管理杂志社

协办单位  
成都中医药大学附属医院  
成都大学附属医院  
绵阳市中心医院  
德阳市人民医院

名誉主编  
殷大奎 曹泽毅 卓凯星

主 编  
范昕建

副主编  
石应康 郑小华

总发行人、社长  
李晓淳

编辑部主任  
刘书文

发行部主任  
付 亮

编 辑  
郭秀梅 方晓明 付 亮  
贾 睿 李 苑

英文编辑  
饶朝龙

编 委  
马 骁 方文均 方 勇  
毛 萌 毛正中 王禄生  
付 华 任建新 刘兴柱  
吕玉波 孙 涛 朱士俊  
李有柱 陈拥军 陈安民  
陈志兴 周学东 易学明  
林琦远 林曙光 钟 森  
罗五金 范 兵 范关荣  
姚大力 赵文清 赵鲁平  
周京国 郝 模 饶克勤  
高 宁 高建民 耿仁文  
黄从新 景 琳 廖 斌  
蔡仁华 雷跃昌 樊晋川  
金家贵 樊均明 戴建平  
唐刘红 赵 聪

本刊版权归中国卫生事业管理杂志社所有  
本刊所发表作品,不代表本编委会和编辑部  
观点,如有印刷质量问题,请向本刊发  
行部调换

## 目 次

|                                   |                   |
|-----------------------------------|-------------------|
| 探索与改革                             |                   |
| 公立医院公益性淡化的系统动力学分析——以患者感知为视角 ..... | 肖增敏 杨 玮(484)      |
| 社会管理视角下安徽基层医改创新与完善 .....          | 朱 敏 杨善发 谢瑞瑾(487)  |
| 社区卫生服务管理                          |                   |
| 关于上海家庭医生制度执行需求的调查与思考 .....        | 谢春艳 胡善联 何江江等(490) |
| 老年居家卫生服务机构医护人员结构研究 .....          | 吕奕鹏 孙 宇 刘丽娟(493)  |
| 基本药物制度下社区卫生服务中的政府投入研究 .....       | 吴 琢 钦 嫣 卢建华(495)  |
| 医院管理                              |                   |
| 院际医疗协作模式的探讨与体会 .....              | 蔡聚雨 梁新亮(497)      |
| 多源反馈评估住院医生沟通能力调查 .....            | 崔 渺 冉素娟 卜 迎等(499) |
| 药事管理                              |                   |
| 中药纳入基本药物制度建设中的策略研究——以山东省为例 .....  | 徐厚丽 刘玉欣 奚 蕾等(502) |
| 卫生行政管理                            |                   |
| 协同理论视角下我国食品安全监管机制研究 ...           | 叶 俊 王俊华(504)      |
| 基于 S 省市、县级卫生事业费地区分布公平性的测量研究 ..... | 孙经杰 韩 超 于风华(507)  |

**编辑出版**

中国卫生事业管理杂志社

**电 话**

(028)86126443 86110812 86138809

E-mail:wssyglgj@sina.com

**地 址**

四川省成都市下汪家拐街19号

**邮政编码**

610041

**发 行**

四川省报刊发行局

**发行范围**

国内公开发行

**邮发代号**

62—66

**印 刷**

成都双流鑫鑫印务有限公司

**出版日期**

2012年7月

**国际标准刊号**

ISSN1004—4663

**国内统一刊号**

CN51—1201/R

**广告经营许可证**

5100004000361

**定 价**

9.00元

**Sponsor**

Ministry of Health of the P. R. China

Editor Publishing House of Chinese

Heath Service Management

**Tel**

(028)86126443 86110812 86138809

E-mail:wssyglgj@sina.com

**Address**19 Xia Wangjiaguaist, Chengdu, Sichuan, P.  
R. C**Post Code**

610041

**Domesitic**

China Local Post Office P. O. Code

62—66

**Periodical Registration**

ISSN1004—4663

CN51—1201/R

**Price**

RMB 9.00 Percopy

**Publication Date**

July. 2012

**卫生法制**

医疗特殊干预权的现实困境与理性选择 ..... 翟方明(509)

卫生违法行为屡犯法律问题初探 ..... 徐一鸣(512)

**农村卫生管理**应用德尔非法建立新农合定点医疗机构评价指标体系 .....  
..... 张鲁豫 李 媛 谭琳琳等(514)新型农村合作医疗筹资成本影响因素分析 .....  
..... 谭琳琳 田庆丰 侯准科等(517)农村基层医疗卫生机构运行中存在的问题及对策的实证分析 .....  
..... 李 伟(519)新农合补偿方案对居民住院机构选择影响研究 .....  
..... 黄 宵 顾雪非(523)**医学教育与科研管理**医学硕士专业学位研究生临床培养现状及对策研究——基于天津市15所  
三级医院专业学位研究生培养情况的分析 .....  
..... 祖雅琼 陈洁莉 李丽剑等(526)医学教育改革应适应国家执业资格要求——基于四川省卫生人才建设规  
划和高等医学教育现状的研究 ..... 袁 晖 雷 军(529)医学院校学生思想政治教育工作的运行机制研究 ..... 陈 喆(532)  
借鉴“三圈理论”,优化卫生信息管理(病案管理方向)专业课程设置.....  
..... 方立亿 鲁 杨 唐建华等(535)**社会医学**我国农村地区高血压患者生命质量评价 .....  
..... 董昀球 黄婷婷 陈家应(538)芜湖市中小学心理健康教育教师工作现状调查 .....  
..... 何元庆 王永辉 郝代伟等(542)成都市2—5岁幼儿家长家庭意外伤害认知及行为调查分析 .....  
..... 田红梅 王 琳 刘 熹等(544)对完善我国人口老龄化应对策略的思考 .....  
..... 彪 巍 秦 侠 马 颖等(547)**公共卫生管理**四川省农村留守儿童健康状况及相关行为研究 .....  
..... 陈珍妮 周泓羽 封 平等(549)国内外网络健康信息质量评估工作研究综述 .....  
..... 魏萌萌 马敬东 夏晨曦(551)济南市8—12岁超重、肥胖儿童的膳食结构分析 .....  
..... 张吉甜 蔺新英 胡丽丽等(554)中国内地公众现场急救知识培训状况进展 .....  
..... 张 艳 张振香 路丽娜(557)